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Nuuk 25. januar 2007  
 
 
I henhold til Landstingets forretningsorden § 36 stk. 1 fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Landstyret: 

 
Spørgsmål til Landsstyret om hvordan det går med Royal Greenlands aktiviteter i Polen 
m.v. Er planerne om etablering af en fiskefabrik ført ud i livet efter planen ? og hvordan går 
det med fabrikken i dag ?  
(Landstingsmedlem Ruth Heilmann, Siumut) 
 
 
Begrundelse: 
 
Jeg anmoder hermed om en uddybende orientering om Royal Greenland A/S´ aktiviteter i Polen.  
 
Jeg var selv med i en delegation, som sammen med Landsstyremedlem Siverth K. Heilmann, 
sidste år ved denne tid, besøgte Royal Greenlands aktiviteter i Tyskland, Polen og Danmark for at 
blive orienteret om selskabets aktiviteter i Europa og de udfordringer, som den internationale 
udvilkling på seafood-markedet stiller virksomheden og dermed dens ejere over for på både 
kortere og længere sigt.  
 
Vi fik at vide, at det var Royal Greenland A/S´ vision at være trendsættende og foretrukken 
leverandør af seafood-produkter på udvalgte markeder. For at opnå dette var koncernens mission 
at udføre seafood-virksomhed med en indtjening, der giver rammer for vækst og udvikling til gavn 
for ejere, medarbejdere og de samfund, hvori selskabet opererer.  
 
Koncernens planer i udlandet burde ifølge Landsstyremedlemmet ikke forhindre, at der fortsat 
arbejdes for at skabe en positiv udvikling inden for den hjemlige del af koncernen. Efter Lands-
styremedlemmet burde der også her foreligge fremadrettede udviklingsplaner, som kan bidrage til 
at øge værdiskabelsen i Royal Greenland og i samfundet. Dette kunne ske ved, at koncernen drog 
nytte af sine udenlandske aktiviteter og ved samarbejde med andre stærke aktører.  
 
Efterfølgende var det efter Landsstyremedlemmet formålstjenligt, at Landsstyret eller de i denne 
sammenhæng relevante Landsstyremedlemmer afholdt et møde med selskabets bestyrelse og 
direktion for at drøfte de nødvendige strategiske spørgsmål.  
 
Jeg vil derfor gerne vide hvor langt man er nået med de beskrevne tanker og planer. Herunder 
blive orienteret om status på fabriksanlæggene.  
 

 1


